
Protokół 11/20 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 17 grudnia 2020 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Artur Rolka – Burmistrz Gminy Paczków. 

2. Sebastian Kornaś – Z-ca Burmistrza, 

3. Iwona Cymara – Sekretarz Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

4. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy. 

5. Andrzej Wielgus – Inspektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Urzędu 

Miejskiego w Paczkowie. 

6. Dariusz Puk – Pełnomocnik ds. profilaktyki w Gminie Paczków. 

7. Andrzej Kłoczko – Dyrektor Ośrodka Kultury i Rekreacji w Paczkowie. 

8. Anna Michałek – Przedsiębiorstwo Usługowo Handlowe Adam Kochmaniewicz 

9. Adam Kochmaniewicz - Przedsiębiorstwo Usługowo Handlowe Adam Kochmaniewicz 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1000, a zakończyło się o godzinie 1245. Wszystkich obecnych 

powitał Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie Wiesław Barabasz, który został wybrany 

na przewodniczącego posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia:  

1. Omówienie projektów uchwał. 

2. Omówienie projektu budżetu Gminy Paczków na 2021 r. 

3. Omówienie projektu wieloletniej prognozy finansowej. 

4. Sprawy bieżące. 

Na posiedzeniu jednogłośnie przyjęto Protokół nr 10/20 z dnia 19.11.2020 r. 

Do pkt 1. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił o omówienie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Paczków 

na 2021 rok i uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2021 rok. 



Pełnomocnik ds. profilaktyki D. Puk poinformował, że profilaktyka alkoholowa i przeciwdziałanie 

narkomanii jest jednym z  głównych zadań samorządu. W tym celu co roku podejmuje się Gminny 

Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Program Przeciwdziałania 

Narkomanii. Celami głównymi i priorytetami Programów są: odejmowanie działań zmierzających 

do ograniczenia spożycia napojów alkoholowych oraz zmiany struktury ich spożywania, 

inicjowania i wspierania przedsięwzięć mających na celu zmianę obyczajów w zakresie sposobu 

spożywania tych napojów, działania na rzecz trzeźwości w miejscu pracy, przeciwdziałanie 

powstawaniu i usuwaniu następstw nadużywania alkoholu, a także wspieraniu działalności w tym 

zakresie organizacji społecznych i zakładów pracy. Zmniejszanie liczby spożywających napojów 

alkoholowych wśród dzieci, młodzieży i dorosłych w Gminie Paczków. Zmniejszanie rozmiarów 

uszkodzeń zdrowia fizycznego, psychicznego i społecznego spowodowanego nadużywaniem 

alkoholu. Promowanie postaw społecznych ważnych dla profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. Zwiększenie dostępności terapii dla osób 

uzależnionych i współuzależnionych. Podstawą do tych działań są wytyczne Państwowej Agencji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Jednym z najważniejszych priorytetów jest 

zwiększanie jakości działań kierowanych do dzieci, młodzieży a także całych rodzin, w których 

występują różne problemy powodowane przez alkohol. Problem uzależnienia to nie tylko 

najmłodsi, ale przede wszystkim środowisko dorosłych. 

Na terenie naszej Gminy działa Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Paczkowie w składzie 5 osób działa w swojej siedzibie przy ul. Słowackiego 4 w Paczkowie. 

Zajmuje się wnioskami zgłaszanymi przez obywateli, rodzinę, czy też osoby, które zgłaszają 

problem alkoholowy. Komisja podejmuje działania wskazując tym osobom działania jak 

postępować w tym uzależnieniu. W  Gminie funkcjonuje punkt konsultacyjny. Pracownik do 

spraw uzależnień i terapii pracuje w tym punkcie dwa razy w tygodniu. Nie zawsze osoby 

uzależnione zdają sobie sprawę z uzależnienia, z choroby. W czasie pandemii bardzo nasiliły się 

uzależnienia i prawdopodobnie ten problem będzie narastał. Świetlice środowiskowe najbardziej 

efektywna forma profilaktyki pierwszo i drugorzędnej, dziesięć świetlic środowiskowych. Na 

terenie Gminy Paczków funkcjonuje 10 świetlic środowiskowych: Trzeboszowice, Stary 

Paczków, Dziewiętlice, Ujeździec, Kozielno, Unikowice, Gościce, Kamienica, Wilamowa i 

Ścibórz. Pomysł funkcjonowania świetlic wdrożył będąc pełnomocnikiem 20 lat temu. W tym 

roku działalność świetlic była zawieszona z powodu pandemii. W Gminie działa Placówka 

Wsparcia Dziennego w Paczkowie prowadzona w formie opiekuńczej, która zapewnia dziecku 

opiekę i wychowanie, pomoc w nauce, organizację czasu wolnego, zabawę i zajęcia sportowe oraz 



rozwój zainteresowań. Ośrodek Pomocy Społecznej w Paczkowie  realizuje własne działania w tej 

dziedzinie. I Zespół interdyscyplinarny realizuje zadania dotyczące patologii i przemocy w 

rodzinie. Program realizowany jest też przez wszystkie szkoły i placówki wychowawcze, które 

mają szkolne programy profilaktyczne. Realizują własne programy profilaktyczne. Przez Gminne 

Centrum Sportu i Rekreacji w Paczkowie, które jest stałym partnerem. Kluby i stowarzyszenia 

sportowe oraz Parafie. Nawiązał też współpracę z Komisariatem Policji w Paczkowie. W związku 

z pandemią Placówka będzie pracować w trybie zdalnym, ponieważ narzędzia informatyczne 

pozwalają na taki tryb pracy. 

Burmistrz dodał, że jeżeli chodzi o Programy na 2021 r. to zmiany wynikają tylko i wyłącznie z 

powodu Covid-u, pozostałych zmian nie ma. Placówka Wsparcia Dziennego pracować będzie 

zdalnie. Zakupiono 15 laptopów, jest sala informatyczna, narzędzia do tego typu pracy zostały 

zakupione w ramach Programu Bliżej Rodziny i Dziecka. 

W. Kurowska przypomniała, że od marca nie funkcjonują świetlice środowiskowe. Czy były 

podejmowane jakieś próby zagospodarowania tych dzieci? 

Burmistrz odpowiedział, że w marcu otrzymał pismo od Wojewody o wstrzymaniu pracy świetlic. 

Jest kontakt telefoniczny z rodzicami i dziećmi uczęszczającymi do Placówki Wsparcia 

Dziennego. Jest też pismo Wojewody, aby praca w tego typu placówkach była w trybie on-line. 

Pełnomocnik dodał, że odwiedza też dzieci, podopiecznych w ich miejscu zamieszkania. 

A. Sypek zadała pytanie, czy zauważono nasilanie się przemocy w rodzinach? 

Pełnomocnik odpowiedział, że takich zgłoszeń nie miał. Z jego bezpośrednich obserwacji, nie 

zauważył takich sytuacji. 

S. Janik zadał pytanie jak wygląda współpraca z Policją. 

Pełnomocnik odpowiedział, że na początku roku odbyły się dwa spotkania i próbowali ustalić tok 

współpracy, jak będą współpracować. Jednak pandemia pokrzyżowała te plany. 

S. Janik poinformował, że na targowisku miejskim w okresie letnim i wiosennym grupuje się 

młodzież. On zgłaszał ten fakt i dziwi go, że ta młodzież nie jest spisywana, legitymowana, 

ponieważ na tym terenie dzieją się różne rzeczy. Wszędzie są butelki po alkoholach. Jest zakłócana 

cisza. 

M. Maluch zadała pytanie z jakimi uzależnieniami jest największy problem na terenie Gminy? 

Pełnomocnik odpowiedział, że największym problemem jest alkohol. Jest wiele ukrytych 

przypadków alkoholizmu. 

M. Maluch zadała pytanie czy oprócz alkoholu są też inne uzależnienia? Jacy ludzie trafiają, 

prosząc o pomoc? 



Pełnomocnik odpowiedział, że najwięcej zgłaszających się osób ma problem alkoholowy. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie ile osób było skierowanych na leczenie? 

Pełnomocnik odpowiedział, że nie jest w stanie dokładnie w tym momencie odpowiedzieć ile to 

było osób, ale skierowania na leczenie były stosowane. Problem Alkoholowy to jest bardzo 

złożony i bardzo długotrwały problem i trzeba mieć świadomość, że ten problem nie zniknie. 

Dyrektor Ośrodka Kultury i Rekreacji w Paczkowie A. Kłoczko przedstawił projekt uchwały w 

sprawie zmiany Statutu Ośrodka. Nowy statut pozostawia dane oraz siedzibę instytucji bez zmian. 

Aktualizuje on podstawy prawne działalności instytucji, ujednolica jego treść po poprzednich 

zmianach, uaktualnia zasadnicze cele, zadania i zakres działania.  

Burmistrz dodał, że Covid zaskoczył wszystkich i zastanawiano się czy nie skierować 

pracowników na urlopy bezpłatne, bo największe koszty to są wynagrodzenia. Jeżeli pandemia 

będzie się utrzymywać przez dłuższy czas to trzeba będzie podejmować kroki organizacyjne. Na 

dzisiaj jest konieczność dokonania zmian jeżeli chodzi o obsługę księgową, ale o tym będzie chciał 

rozmawiać w pierwszym kwartale przyszłego roku.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2020 r. 

Skarbnik poinformował, że w § 1 projektu uchwały dokonuje się zmiany dochodów budżetu 

Gminy Paczków o kwotę 238 529,00 zł; w ten sposób, że: zwiększa się dochody bieżące o 442 

597,00 zł, zmniejsza się dochody majątkowe o 204 068,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 1. 

W Dz. 600, Rozdz. 60016 drogi publiczne gminne § 0970 wpływy z różnych dochodów 

zwiększenie 950,00 zł. W Dz. 700, Rozdz. 70005 gospodarka gruntami i nieruchomościami § 0550 

wpływy z opłat z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości zmniejszenie 20 000,00 zł. § 

0750 wpływy z najmu i dzierżawy składników majątkowych Skarbu Państwa, jednostek 

samorządu terytorialnego lub innych jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz 

innych umów o podobnym charakterze zmniejszeni 25 000,00 zł. § 0940 wpływy z 

rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych 1 234,00 zł. W Dz. 710, Rozdz. 71035 cmentarze § 0830 

wpływy z usług zwiększenie 5 350,00 zł. W Dz. 750, Rozdz. 75023 Urzędy gmin (miast i miast 

na prawach powiatu) § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych zwiększenie 16 608,00 

zł. są to zaplanowane środki z odliczeń podatku VAT.W Dz. 754, Rozdz. 75412 ochotnicze straże 

pożarne § 0950 wpływy z tytułu kar i odszkodowań wynikających z umów zwiększenie 1 022,00 

zł. W Dz. 756, Rozdz. 75615 wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od czynności 

cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób prawnych i innych jednostek 

organizacyjnych § 0310 wpływy z podatku od nieruchomości zmniejszenie 350 000,00 zł. plan 



jest korygowany ponieważ jedno postępowanie podatkowe było w WSA i sąd nie podtrzymał w 

mocy naszych decyzji jak również decyzji Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Kwota 

sporna była dość znaczna. § 0310 wpływy z podatku od nieruchomości zmniejszenie 50 000,00 zł. 

ma to związek z pandemią § 0320 wpływy z podatku rolnego zwiększenie 150 000,00 zł. § 0340 

wpływy z podatku od środków transportowych zwiększenie 1 500,00 zł. § 0910 wpływy z odsetek 

od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat zwiększenie 7 000,00 zł. W Rozdz. 75621 

udziały gmin w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa § 0020 wpływy z podatku 

dochodowego od osób prawnych zwiększenie 100 000,00 zł. są to wpływy z podatku CIT. W Dz. 

758 różne rozliczenia, Rozdz. 75801 część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu 

terytorialnego § 2920 subwencje ogólne z budżetu państwa 196 355,00 zł. zmiana dotyczy 

środków na odprawy, zwiększyła się też liczba uczniów, oraz otrzymaliśmy środki w ramach 

Rządowego Programu 500+ dla nauczycieli na zakup komputerów. Rozdz. 75802 uzupełnienie 

subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego § 2750 środki na uzupełnienie 

dochodów gmin zwiększenie 274.488,00 zł. W Dz. 801 oświata i wychowanie, Rozdz. 80101 

szkoły podstawowe § 0970 wpływy z różnych dochodów zwiększenie 48 731,00 zł. zwrot składek 

ZUS dla Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Trzeboszowicach. W Dz. 852 pomoc społeczna, 

Rozdz. 80104 przedszkola § 2310 dotacje celowe otrzymane z gminy na zadania bieżące 

realizowane na podstawie porozumień (umów) między jednostkami samorządu terytorialnego 

zwiększenie 25 000,00 zł. środki od innych gmin, których dzieci uczęszczają do placówek Gminy 

Paczków. W Dz. 852, Rozdz. 85295 pozostała działalność § 2057 dotacje celowe w ramach 

programów finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w 

art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, 

realizowanych przez jednostki samorządu terytorialnego zwiększenie 85 709,00 zł. projekt Nie- 

Sami- Dzielni § 2059 dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem środków 

europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w 

ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu terytorialnego 

5 580,00 zł. W Dz. 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Rozdz. 90002 gospodarka 

odpadami komunalnymi § 0490 wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki 

samorządu terytorialnego na podstawie odrębnych ustaw zmniejszenie 60 000,00 zł. § 0910 

wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat zwiększenie 1 500,00 zł. W 

Dz. 926 kultura fizyczna, Rozdz. 92605 zadania w zakresie kultury fizycznej § 0970 wpływy z 

różnych dochodów zwiększenie 26 570,00 zł. zwrot składek ZUS dla GCSiR. Dochody bieżące 

po zmianach wynoszą 52 832 316,85 zł. Jeżeli chodzi o dochody majątkowe to w Dz. 700 



Gospodarka mieszkaniowa, Rozdz. 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami §0770 

Wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego 

nieruchomości 36 432,00 zł. sprzedaż mieszkań i innych nieruchomości gruntowych. W Dz. 801 

Oświata i wychowanie, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe § 6350 środki otrzymane z 

państwowych funduszy celowych na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji 

inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek sektora finansów publicznych zmniejszenie 677 

690,00 zł. ta kwota zostanie przesunięta do Dz. 926. W Dz. 852 pomoc społeczna, Rozdz. 85295 

pozostała działalność § 6257 dotacje celowe w ramach programów finansowych z udziałem 

środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub 

płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu 

terytorialnego zmniejszenie 146 150,00 zł. były zaplanowane środki w ramach Programu Nie-

Sami-Dzielni po przeanalizowaniu przelewów środków stwierdzono rozbieżność. Środki z 

budżetu Państwa zostały zaksięgowane na podziałce dochodów bieżących dlatego ta zmiana musi 

nastąpić. § 6259 dotacje celowe w ramach programów finansowych z udziałem środków 

europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w 

ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu terytorialnego 

zmniejszenie 13 850,00 zł. W Dz. 900, Rozdz. 90001 gospodarka ściekowa i ochrona wód § 6257 

dotacje celowe w ramach programów finansowych z udziałem środków europejskich oraz 

środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ramach budżetu 

środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu terytorialnego zmniejszenie 30 

000,00 zł. były zaplanowane środki z tytułu zakończenia inwestycji modernizacja kanalizacji na 

terenie Gminy Paczków i po ostatecznych rozliczeniach plan został skorygowany. § 6290 Środki 

na dofinansowanie własnych inwestycji gmin, powiatów (związków gmin, związków powiatowo-

gminnych, związków powiatów), samorządów województw, pozyskane z innych źródeł 

zmniejszenie 43 000,00 zł. W Rozdz. 90095 pozostała działalność § 0870 wpływy ze sprzedaży 

składników majątkowych zwiększenie 2 500,00 zł. W Dz. 921 kultura i ochrona dziedzictwa 

narodowego, Rozdz. 92195 pozostała działalność § 6257 dotacje celowe w ramach programów 

finansowych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 

5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez 

jednostki samorządu terytorialnego zmniejszenie 10.000 zł. W Dz. 926 kultura fizyczna, Rozdz. 

92695 pozostała działalność § 6260 dotacje otrzymane z państwowych funduszy celowych na 

finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

jednostek sektora finansów publicznych zwiększenie 677 690,00 zł. Dochody majątkowe po 



zmianach wynoszą 7 828 556,52. Dochody ogółem po zmianach wynoszą 60 660 873,37 zł. W § 

2 projektu uchwały dokonuje się zmiany wydatków budżetu Gminy Paczków o kwotę 513 977,00 

zł; w ten sposób, że wydatki bieżące zmniejsza się o 513 977,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 2. 

W Dz. 758 Różne rozliczenia, Rozdz. 75818 rezerwy ogólne i celowe § 4810 rezerwy zwiększenie 

95 625,00 zł. W Dz. 801 oświata i wychowanie, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe zmniejszenie 

515 200,00 zł. na § 4010, 4110, 4120, 4170 są to oszczędności na Szkołach Podstawowych Nr 2 i 

Nr 3 w Paczkowie. Zwiększenie na § 4240 zakup środków dydaktycznych i książek 1 223,00 zł. 

W Dz. 852 pomoc społeczna, Rozdz. 85232 centra integracji społecznej § 2830 dotacja celowa z 

budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji pozostałym 

jednostkom nie zaliczanym do sektora finansów publicznych zmniejszenie 3 721,00 zł. nie 

przekazano dotacji dla CIS ze względu na zawieszenie niektórych zadań w związku z pandemią. 

W Dz. 900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska, Rozdz. 90003 oczyszczanie miast i wsi 

§ 4300 zakup usług pozostałych zmniejszenie 30 000,00 zł. W Dz. 921 kultura i ochrona 

dziedzictwa narodowego, Rozdz. 92105 pozostałe zadania w zakresie kultury § 2820 dotacja 

celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do realizacji 

stowarzyszeniom zmniejszenie 9 500,00 zł. epidemia miała wpływ na to, że nie zorganizowano 

niektórych zadań. W Dz. 926 Kultura fizyczna, Rozdz. 92605 zadania w zakresie kultury fizycznej 

§2820 dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub dofinansowanie zadań zleconych do 

realizacji stowarzyszeniom zmniejszenie 52 404,00 zł. Wydatki po zmianach wynoszą 59 527 

678,37 zł. W § 3 projektu uchwały zwiększa się przychody budżetu Gminy Paczków o kwotę 200 

323,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 3. Wolne środki zaplanowano w kwocie 390.825 zł. po 

zmianie będzie to kwota 591.148 zł. Przychody z zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku 

krajowym na sfinansowanie remontu budynku przy ul Kościelnej i była to kwota 976 697,00 zł. 

Planuje się spłatę jednego z kredytów, którego spłatę w wpf zaplanowano na lata 2024-2025 

dlatego w § 4 projektu uchwały zwiększa się rozchody budżetu Gminy Paczków o kwotę 952 

829,00 zł zgodnie z załącznikiem Nr 4. Ogólnie w br. planuje się spłacić 2.701.040 zł. Kwota 

236.902 zł. jest to preferencyjna pożyczka na zadanie wiązane z modernizacją kanalizacji, która 

jest dość nisko oprocentowana i nie opłaca się jej przed terminowo spłacać. Natomiast w tym roku 

chcą spłacić cały kredyt zaciągnięty w GBS w Strzelinie 1 279 138,00 zł. Sprawdzał czy 

spełniamy relacje z ustawy o finansach publicznych i spełniamy te relacje.  

Burmistrz dodał, że w planie na 2020 r. zakładano nadwyżkę 50 tyś zł. Natomiast kończymy rok 

z nadwyżką 1.130.000 zł. Rok był trudny pandemiczny. Dokonywaliśmy umorzeń podatków od 

nieruchomości, ale dla Gminy nie był najgorszy. 



Skarbnik poinformował, że nadwyżka operacyjna dochodów bieżących nad wydatkami bieżącymi 

jest bardzo wysoka i wynosi 2.380.000 zł. Natomiast nadwyżka netto wynosi 1.130.000 zł. 

Burmistrz dodał, że początkiem 2021 r. będziemy startować z zobowiązaniami po stronie Gminy 

względem instytucji, które pożyczały nam pieniądze 15.994.000 zł. To jest przyzwoity poziom 

zadłużenia, patrząc na to, co Gmina w ostatnich latach zrobiła i na jaką kwotę. Nie ma zapaści, o 

której była mowa w roku wyborczym. W przyszłym roku również zakłada się spłatę kredytów. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2020 r. 

Skarbnik poinformował, że w dniu dzisiejszym nie ma projektu uchwały, jednak do dnia sesji 

jeszcze może wystąpić jakieś zdarzenie i trzeba będzie taki projekt uchwały podjąć. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu lokalu użytkowego i w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów dzierżaw nieruchomości gruntowych. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 

Paczków. 

Anna Michałek - Przedsiębiorstwo Usługowo Handlowe Adam Kochmaniewicz poinformowała, 

że aglomeracja Paczków była zmieniana w 2014 r. i obejmowała ponad 10.122 mieszkańców. W 

chwili obecnej każda gmina musiała powołać nowe aglomeracje, ponieważ zmieniły się przepisy 

Prawo Wodne. Głównym czynnikiem, który należało brać pod uwagę był stopień skanalizowania 

aglomeracji. Każda z aglomeracji musi się wykazać 98% wskaźnikiem skanalizowania. Z 

poprzedniej aglomeracji została wyłączona cała miejscowość Kamienica i kilka ulic w Paczkowie 

za rzeką Nysa Kłodzka. Wyłączenie Kamienicy nie zamyka drogi do skanalizowania tej 

miejscowości, na którą jest wydany ważny projekt i pozwolenie budowlane. Można ubiegać się 

również o dofinansowanie skanalizowania, ale z innych funduszy. 

Burmistrz dodał, że znamy historię niewykonania kanalizacji w miejscowości Kamienica, gdzie 

była różnica pomiędzy uchwałą, a Master Planem, co wystąpiło w 2014 r. Teraz mamy informację 

z POIŚ od osoby prowadzącej nasz projekt w Kozielnie, że w następnym okresie projektowania 

na 95% nie będzie dofinansowania tylko będą pożyczki, które też w jakimś stopniu będzie można 

umorzyć. W związku z tym zapewne trudno byłoby sfinansować zadanie przy samej pożyczce. 

Dlatego korzystniej jest wyjść z Kamienicą z aglomeracji, a to otwiera drogę do Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich, gdzie w kolejnym okresie programowania mają być 



dofinansowania na kolektory sanitarne. Natomiast ciężko będzie pozyskać dofinansowanie na 

skanalizowanie ulic leżących na terenie miasta Paczkowa za rzeką Nysa Kłodzka. 

Anna Michałek dodała, że projekt nowej aglomeracji opiniowały Wody Polskie i RDOŚ. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, na jaki okres jest wydane pozwolenie na budowę 

kanalizacji w Kamienicy? 

Adam Kochmaniewicz odpowiedział, że pozwolenie jest ważne od ostatniego wpisu w dzienniku 

budowy 3 lata. Można to zadanie robić etapami, bo Kamienica jest dużym zadaniem, tak jak będzie 

dostępność środków. 

Z-ca Burmistrza dodał, że są podejmowane działania, aby to pozwolenie na budowę było w mocy. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie uchwały w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu 

Ochrony Środowiska dla Gminy Paczków za lata 2018 – 2019. 

Burmistrz poinformował, że w raporcie szczegółowo opisujemy zadania realizowane na terenie 

Gminy Paczków, które miały wpływ na ochronę środowiska, czyli właściwie wszystkie zadania 

inwestycyjne. On wycofał pierwotny raport ponieważ wartości były przekazywane na podstawie 

przyjęcia środka trwałego OT, a czasami jeszcze przed przekazaniem zadania mieliśmy informacje 

w Głosie Paczkowa, czy też w innych mediach o wysokości pozyskanego dofinansowania na 

podstawie wartości kosztorysowej i te różnice występowały. Nie chciał, żeby były rozbieżności. 

A. Wielgus poinformował, że dokument, który został wysłany na skrzynki e-mailowe jest już 

poprawiony. Nie było dużo rozbieżności, a wynikały one z faktu, że osoba sporządzająca raport 

korzystała głównie ze strony internetowej Urzędu i z raportów finansowych. W dokumencie 

przyjęto wartości z przyjęcia środka trwałego OT. 

Ponieważ nie było pytań i uwag Przewodniczący posiedzenia zamknął dyskusję na temat 

projektów uchwał i zamknął pkt 1 posiedzenia. 

Do pkt 2 i pkt 3. 

Skarbnik omówił projekt budżetu Gminy Paczków. Poinformował, że projekt budżetu na 2021 r. 

został opracowany zgodnie z ustawą o finansach publicznych i zgodnie z Uchwałą Nr 

XLVIII/345/2010 z dn. 30.08.2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

Układ załączników i materiałów dołączonych do projektu jest taki sam jak w latach poprzednich. 

Wraz z projektem uchwały przekazano uzasadnienie, projekty planów działalności instytucji 

kultury tj. Biblioteki Publicznej oraz OKiR, zestawienie planowanych przedsięwzięć w ramach 

funduszu sołeckiego wraz z podaniem kwot na ich realizację. 



Zabezpieczano środki, które są w budżecie opierając się przede wszystkim o dane historyczne. 

Przyjęto prognozowany średnioroczny wskaźnik wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych w 

wysokości 101,8%. Podstawą po stronie dochodów są informacje dotyczące dotacji na zadania 

własne i zlecone, które otrzymaliśmy w informacji Wojewody Opolskiego i od Dyrektora 

Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Opolu. O subwencjach otrzymaliśmy informację z 

Ministerstwa Finansów. Przyjęto średnią cenę skupu żyta za okres 11 kwartałów 2020 r. Dochody 

z tytułu podatków zaplanowano w oparciu o stawki i zwolnienia obowiązujące w 2020 r. Dochody 

z tytułu najmu lokali przyjęto na poziomie wykonania 2020 r. dochody ze sprzedaży majątku 

przyjęto w oparciu o złożone przez najemców wnioski na wykup lokali oraz planowaną sprzedaż 

działek budowlanych. Dochody budżetu zaplanowano w kwocie 53.881.184 zł. Wydatki w kwocie 

54.822.602 zł. Deficyt budżetowy w kwocie 941.418 zł. zostanie on pokryty przychodami z tytułu  

nadwyżki budżetu oraz z wolnych środków. Przychody budżetu zaplanowano w kwocie 2.359.710 

zł. natomiast rozchody 1.418.292 zł. Limit zaciąganych zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek 

1.500.000 zł. podobnie jak w bieżącym budżecie. Tworzy się rezerwę w wysokości 500.000 zł. 

ponieważ dysponujemy wstępną kalkulacją kosztów instytucji, które będą świadczyć usługi w 

budynku przy ul. Kościelnej. Dopóki nie będziemy mieli precyzyjnych danych to ciężko będzie 

ustalić realne koszty. Rezerwę celową na zarządzenie kryzysowe zabezpiecza się w kwocie 

160.000 zł. Dochody w wysokości 227.000 zł. z zezwoleń na sprzedaż alkoholu przeznacza się na 

wydatki związane z zadaniami ujętymi w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i w Programie Przeciwdziałania Narkomanii. Wydatki na zadania jednostek 

pomocniczych wynoszą 314.088 zł. na fundusz sołecki 290.088 zł. Został wprowadzony nowy 

paragraf 4170 umowy zlecenia związane z ogrzewaniem świetlic wiejskich. Komisja Rolna wraz 

Burmistrzem wypracują podział środków. Wydatki majątkowe są wymienione w załączniku nr 10. 

Dz. 400 wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną gaz i wodę § 6050 budowa wodociągu 

do działki nr 1127/2 w Paczkowie 10.000zł. Poinformował, że gdy Gmina przejmowała teren 

ogrodów działkowych pod cmentarz zrobiła zobowiązanie, że wybuduje dla pozostałych działek 

studnie. Przez kilka lat nie wykonano tego zadania i żeby nie być w sporze z Zarządem 

zaplanowano wykonanie tego zadania na przyszły rok. W Dz. 600 transport i łączność § 6050 

modernizacja ul. Górniczej w Paczkowie 980.661 zł. inwestycja w całości finansowana ze 

środków zewnętrznych. W Dz. 750 administracja publiczna § 6050 modernizacja serwerowni 

Urzędu Miejskiego 16.000 zł. W Dz. 754 bezpieczeństwo publiczne § 6050 fundusz sołecki 

Dziewiętlice 15.000 zł. dach na remizie. 

 



Przewodniczący posiedzenia poinformował, że to jest wstępny koszt, gdyż trzeba będzie zrobić 

ekspertyzę. 

Skarbnik kontynuując poinformował, że w Dz. 852 pomoc społeczna Rewitalizacja miasta 

Paczków i Nie Sami Dzielni. Oba projekty są realizowane na budynku przy ul. Kościelnej. W Dz. 

900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska jest termomodernizacja budynku Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Paczkowie. Jest to zadanie rozpoczęte w 2020 r. Rozdz. 90008 ochrona 

różnorodności biologicznej i krajobrazu. Tutaj jest staw przy ul. Klonowej i ścieżki przy murach 

obronnych. W Rozdz. 90095 budowa studni chłonnej na dz. Nr 1070/4 w Paczkowie. Są jakieś 

problemy z zalewaniem budynków sąsiadujących z boiskiem. Pozostałe wydatki to fundusze 

sołeckie. Ustala się plan dochodów z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

wysokości 2 400 000,00 zł i wydatki dotyczące funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi, w wysokości 2 724 366,00 zł. Zarówno kwota dochodów i wydatków z tego tytułu 

ulegnie zmianie, ponieważ uległa zmianie stawka za odbiór odpadów. Nie wiadomo jak będzie stawka 

przyjęcia odpadów na RIPOK-u. Ustala się plan dochodów z tytułu opłat za korzystanie przez 

operatorów i przewoźników z przystanków komunikacyjnych w wysokości 1 000,00 zł i wydatki 

związane z utrzymaniem przystanków, w wysokości 10 000,00 zł. Poinformował, że jeżeli chodzi o 

dochody to mogą zmienić się dochody z targowiska, gdyż została podpisana tarcza antykryzysowa, w 

ramach, której nie będzie pobierana opłata targowa, a gminy będą otrzymywać rekompensatę. 

Pozostaną opłaty rezerwacyjne. 

B. Maciejewska zadała pytanie co z pracownikiem, który pobiera obecnie opłatę targową. 

Skarbnik odpowiedział, że w momencie jak wejdzie w życie ustawa prawdopodobnie trzeba będzie 

się zastanowić czy ten pracownik w takim wymiarze czasu pracy będzie potrzebny na tym targowisku. 

Na pewno jego zakres czynności będzie inny.  

W. Kurowska zadała pytanie odnośnie środków statutowych dla rad sołeckich tam jest kwota 24.000 

zł. na wszystkie sołectwa. W jaki sposób te środki będą dzielone? 

Skarbnik odpowiedział, że sposób wypracuje Komisja Rolnictwa wraz z Burmistrzem. Na jakimś 

posiedzeniu powinny być wypracowane jakieś schematy podziału w zależności od tego jakie sołectwo 

ma zasoby do utrzymania, jakie ma zadania do realizacji i wielkość tych zadań. Na pewno trzeba 

rozróżnić sołectwo, które ma na utrzymaniu świetlicę i musi zatrudnić palacza i środki na to 

zatrudnienie są zabezpieczone od sołectwa, które ma dom kultury, który w 100% jest finansowany z 

dotacji podmiotowej z OKiR. Trzeba ustalić jakiś algorytm, żeby pieniądze zostały w sposób bardzo 

celowy ukierunkowane na poszczególne rady sołeckie. 



W. Kurowska zauważyła, że tak jak w Starym Paczkowie z tych pieniędzy ma pokrywać zatrudnienie 

palacza i zakup opału? 

Skarbnik odpowiedział, że myśli, że nie. Na dzień dzisiejszy rada sołecka nie zatrudnia palacza. Tutaj 

chodzi o świetlice w budynkach, w których nie ma innych lokali. Bo jeżeli są inne lokale to jest 

wspólnota, którą zarządza ZUKiM. Dlatego należałoby przyjąć nowe zasady i sprawiedliwe. Można 

to uzależnić od wielkości sołectwa, od liczby mieszkańców, od majątku, którym dysponuje. Te środki 

jednak nie są duże. O wiele większe są do dyspozycji sołectw w ramach funduszy sołeckich. 

W. Kurowska zauważyła, że jeżeli chodzi o fundusze sołeckie to w zeszłym roku na spotkaniu 

namawiano, żeby nie rozdrabniać tych funduszy. Tylko żeby były przeznaczane na konkretny cel. 

Jeżeli nie będzie pieniędzy np. na naprawę kosy, czy zakup paliwa to środki funduszu sołeckiego będą 

rozdrabniane. 

Skarbnik odpowiedział, że według niego środki statutowe są takim „zastrzykiem doraźnym” 

szybkiego reagowania. W ostatnim okresie ma np. 1.000 zł. na zakup paczek dla mieszkańców 

sołectwa. Nie chce wchodzić w to, czy jest to zgodne z przepisami, ale takie rzeczy są robione. Patrząc 

pod katem potrzeb, to niektóre rady sołeckie kreują jakąś politykę kulturalno-społeczną na terenie 

swojego sołectwa. Dziecko z miasta nie otrzymuje paczki, a dziecko na wsi otrzymuje. On wie, że 

tworzy się wspólnotę, ale na dzień dzisiejszy powinniśmy się bardziej skoncentrować na rzeczach 

remontowych. Te środki statutowe powinny być środkami na utrzymanie czystości, porządku i 

remontów na sołectwie. 

W. Kurowska zauważyła, że aby zmienić wydatki w ramach funduszu sołeckiego, to musi być 

zwołane zebranie wiejskie, które decyduje, na co można rozdysponować fundusz. 

Skarbnik dodał, że marzy mu się, aby wpisać w umowę na utrzymanie zieleni również sołectwa. 

Wówczas rady sołeckie nie kupowałyby paliwa, kosiarek. Jesteśmy obecnie stratni na podatku 

VAT, którego nie możemy odliczyć, bo usługi tego typu są nieodpłatne, nie są to usługi 

komercyjne. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące to są one zdeterminowane planami działalności 

poszczególnych jednostek. Szczegółowo przeanalizował każdy wniosek. Jeżeli chodzi o 

wynagrodzenia to były podwyżki, których od kilku lat nie były. Każda jednostka została objęta 

podwyżką. To będzie miało przełożenie na kolejne budżety. Na tym paragrafie są też odprawy. 

Jeżeli chodzi o wydatki w oświacie to nie zostały zaplanowane środki na jednorazowy dodatek 

uzupełniający z uwagi na to, że musimy to dokładnie policzyć. Jeżeli chodzi o wydatki bieżące, to 

są zbliżone do 2020 r.  

Przewodniczący posiedzenia zauważył, że w budżecie nie ma też dróg na które otrzymaliśmy 

dofinansowanie. 



Skarbnik odpowiedział, że jak będą umowy to zostaną po stronie dochodów i wydatków 

zabezpieczone środki. 

Przewodniczący posiedzenia poinformował, że na kolejnym posiedzeniu Komisji będzie 

omówiona wieloletnia prognoza finansowa. 

Do pkt 4. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał informację odnośnie wskazania podmiotu w którym może 

być wykonywana przez skazanego kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał pismo Głównego Inspektora Ochrony Środowiska w 

sprawie objęcia szczególnym nadzorem miejsc gospodarowania odpadami w celu ograniczenia 

zjawiska porzucania odpadów oraz występowania pożarów. Pismo zostało przyjęte do wiadomości 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał petycję w sprawie podjęcia uchwały dotyczącej szczepień 

przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 oraz uzyskania przez Rząd RP pisemnego potwierdzenia/ 

gwarancji ze strony producentów szczepionek przeciw COVID-19 iż w przypadku jakichkolwiek 

powikłań gotowi są przyjąć i ponieść wszelkie koszty prawne i finansowe. Petycja została 

skierowana na posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął 

posiedzenie Komisji w dniu 17 grudnia 2020 r.  

Protokół sporządziła:          Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa       Wiesław Barabasz 



 

 

 

 

 

 


